
    

(O) : Orientering   (B): Beslutning   (D): Dialog 

 

 

Referat skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
Torsdag d. 10. oktober 2024 kl. 17.00 - 19.00 

 

 

 

Til stede:  

Lise Høgsberg-Davidsen, Ditte Mølvang Hansen, Emil Jacobsen, Kiri Holm, Søren Haagen Andreasen, 

Ane Bech Andersen, Rikke Marchmann (medarbejderrepræsentant), Martin Staal Andersen 

(medarbejderrepræsentant), Sofia Dreyer Westphal (elevrådsforperson), Caroline Marie Abildgaard 

Mathiesen (elevrådsnæstforperson), Rie Illum Storm (skoleleder) og René E. Frederiksen 

(viceskoleleder) 

 

  

0. Nyt fra elevrådet v. Sofia og Caroline 

Sofia og Caroline orienterede om deres besøg på ungdomsskolen i dag hvor de deltog i 

Elevforum og har fortalt om Thurø Skole. Sofia og Caroline gennemgik deres oplæg fra 

ungdomsskolen hvor de bl.a. fortalte om Thurø Skoles struktur, om skolens vokseværk og om 

deres arbejdet med UMV (undervisningsmiljøvurdering). Bestyrelsen takkede elevrådet for 

indlægget.  

 

Fyns Amts Avis er i gang med at lave artikelserie om folkeskolerne i Svendborg og Sofia og 

Caroline forventes også at bidrage til en af artiklerne. 

 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde (B)  

Referatet blev godkendt.     

 

 

2. Evaluering af afholdte forældremøder  

Bestyrelsens deltagelse i forældremøderne blev evalueret. Der var positive tilbagemeldinger 

omkring deltagelsen i møderne og generelt god respons fra forældrene og også et par enkelte 

input med tilbage. Bl.a. var der på baggrund af et godt oplæg fra SSP et ønske om et fokus på 

”digital trivsel” (fx i forbindelse med børnenes brug af sociale medier i fritiden).  

 

Det blev besluttet på et senere tidspunkt at præcisere i trivselspolitikken at trivsel også 

indbefatter digital trivsel. 

 

Bestyrelsen holder fast i deltagelse på alle årgang men overvejer mindre oplæg på 5. og 6. 

årgang, hvor forældrene har stor viden om bestyrelsen og dens arbejde. 

 

 

3. Gennemgang af mål og indholdsbeskrivelse for SFO og F-SFO (O) 

Rie orienterede om den reviderede mål- og indholdsbeskrivelse for SFO og F-SFO, som skal 

forelægge og som nu er i overensstemmelse med den nye Børne- og Ungepolitik.  

 

Bestyrelsen har et ønske om at børnene på Thurø Skole har mulighed for at være mest muligt 

udenfor. Rie fortalte at der pt. tænkes i alle former for rum – også uderum – da børnetallet i 

SFO er stigende. Fx undersøges det i øjeblikket om der kan laves et sted med overdækning, 

men der er nogle benspænd som skal afklares. 

 

Bestyrelsen opfordrede til at kommunikere om tankerne og planerne i forhold til SFO. 
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4. Overblik over principper inkl. skal-principper (O) 

Vi har tidligere en liste over hvilke principper vi skal arbejde med hvornår. Vi har dog nogle 

SKAL-principper, som vi mangler og som derfor skal udarbejdes først. Der er 8 ”SKAL-

principper”. Rie og Lise mødes inden næste bestyrelsesmøde med henblik på at få overblik over 

om vi er i mål med disse principper eller om der er nogle vi mangler, som skal 

udarbejdes/justeres. I den forbindelse tages også stilling til hvornår vi kan arbejde videre med 

princippet vedr. test.  

 

 

 

5. Godkendelse af sorg- og kriseplan (B)                                    

Forberedelse: Bilag til gennemlæsning 

Sorg- og kriseplanen blev godkendt og lægges ud på hjemmesiden. 

 

 

6. Skolemad (D)       

Punkt til dagsordenen. Italesættes og afklaring om behandling. 

 

Rikke orienterede om erfaringerne med skolemad og LOMA på Thurø Skole gennem tiden. Thurø 

Skole har tidligere, sammen med Ørkildskolen og Tved Skole deltaget i LOMA. Dengang var der 

afsat penge til formålet. Der har også været gjort erfaringer med produktion af mad til salg i 

bod (pølsehorn, pizzastykker mm.) men det har vist sig at være meget ressourcekrævende 

både tidsmæssigt og praktiks, så det er stoppet igen.  

 

I en periode har det været muligt at bestille skolemad fra ekstern leverandør, men også dette 

tiltag stoppede, da omsætningen var for lille og det derfor ikke kunne løbe rundt for 

leverandøren.  

 

Hvis der skal produceres mad og spises mad sammen på skolen igen kan det fx tænkes ind på 

trivselsdagen hvis det giver mening eller måske på klasse/årgangsniveau fx i forbindelse med 

”Vis og spis” eller andre højtider / events.  

 

 

7. Bussen på Thurø (B)        

Punkt til dagsordenen. Italesættes og afklaring om action.  

 

Efter den nye køreplan er trådt i kraft er det ikke længere muligt at tage bussen til Smørmosen, 

Grasten mm. Det er ærgerligt at vi har så meget smuk natur, som vi ikke længere kan tilgå 

med bruge af bussen, som det har været tilfældet tidligere.  

 

Den 23. oktober kl. 19.00 – 21.00 inviterer kommunen til borgermøde i Bergmannshus, hvor 

bestyrelsen drøftede at deltage med henblik på at udtale sig om problemstillingen.  

 

Beslutning: 

• Bestyrelsen deltager i borgermødet. 

• Bestyrelsen udarbejder et skriv i forhold til Thurø Skoles ønsker (der researches hos 

medarbejderne i forhold til hvad behovet er (tidspunkt for afgang, ugedage, årstid).  

• Skrivet sender det til gennemsyn/godkendelse i bestyrelsen med tydelig deadline for 

tilbagemeldinger.  

 

 

 

8. Arbejdsgruppen ”Princip for Skolerejse, lejrskole….” (O + B)   

Arbejdsgruppen fremlagde definition + as-is. (Forberedelse: læs eksisterende 

princip igennem) 

 

Status fra arbejdsgruppen 

Formålet er at facilitere beslutningen om hvorvidt vi skal fortsætte med skolerejser eller ej.  

Denne beslutning skal tages inden arbejdsgruppens videre arbejde.  
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Definitioner: 

En lejrskole er en del af undervisningen hvor der er mødepligt (finansieres af skolen). 

En skolerejse er ikke en del af undervisningen og der er ikke krav om deltagelse (finansieres af 

forældrene) 

 

 

 

 

 

 

Pt. er der lejrskole på 2. årgang som er betalt centralt og skolerejse på 5. eller 6. årgang som 

er overvejende forældrebetalt.  

 

Bestyrelsen gav input til arbejdsgruppens videre arbejde og det er forventningen at der kan 

træffes en beslutning ift. lejrskole/skolerejse på kommende bestyrelsesmøde.  

 

 

 

9. Nyt fra Thurø Skole (O)       

Budget 2025 

Folkeskolerne tildeles penge til Mangfoldige Læringsmiljøer og der arbejdes pt. på hvordan disse 

penge skal udmøntes.  

 

Personalenyt 

Rie orienterede kort om personalesituationen. Der er slået en pædagogstilling op og der er 

samtaler den 28. oktober 2024 fra kl. 16.00.  

 

Indskrivning 

Potentielt er der 63 børn i vores distrikt. Vi afventer det endelige indskrivningstal. 

 

Motionsdag 

Vi kan samle hele skolen i multisalen i morgen, da en del børn er på ferie. Forældre kan dog 

desværre ikke deltage pga. salens kapacitet. 

 

Lærernes dag – medarbejdernes dag 

Blev markeret med kage i personalerummet og med tak til medarbejderne.  

 

Fototavle 

Er nu revideret bl.a. med den nye skolebestyrelse. 

 

 

 

10. Eventuelt         

Deltagelse i dialogmøde den 12/11 kl. 17.00 – 19.00 på Nymarkskolen. 

Der er plads til 2 deltagere fra bestyrelsen.  

 

Udtalelse til Fyns Amts Avis v. Lise  

FAA har skrevet til Lise og Maria, da de er ved at lave artikelserie i forhold til at der nu politisk 

er prioriteret tilførsel af midler til skolerne til Mangfoldige Læringsmiljøer. Lise har udtalt sig på 

skolebestyrelsens vegne ift. hvad vi ønsker at prioritere på Thurø Skole (3 punkter): 

• Vi er en skole i vækst – fysiske rammer er gode 

• Vi lægger stor vægt på trivsel og mener at trivsel går før læring 

• Vi er afventende på det politiske udspil fx ift. omlægning af undervisning 

 

 

 

 

 

Datoer for skolebestyrelsesmøder i 2023-24, kl. 17.00 - 19.00 

20/11, 16/12*, 16/01, 18/02, 19/03, 08/04, 5/5, 12/06* 
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Dialogmøde 12/11-24 

Dialogmøde 27/5-25 

 

 

 

 

 

 

 

Referent 

René E. Frederiksen 


